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Transportudvalget har i brev af 12. oktober 2021 stillet mig føl-

gende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Juel-Jensen (V). 

Spørgsmål nr. 31: 

Vil ministeren med henvisning til artiklen »17-årige havde forfær-

delig oplevelse med toldere« bragt af TV 2 Bornholm den 6. okto-

ber 2021 oplyse: 

 Hvad ministeren mener om de svenske tolderes ageren i 

denne sag? 

 Om ministeren finder rimeligt, at deres rejse afbrydes, og 

at de unge efterlades i Malmø uden hjælp til at nå deres 

færge i Ystad? 

 Hvilke aftaler der er indgået mellem de to lande, der sikrer 

en god, stabil og tilfredsstillende gennemrejse, idet Folke-

tinget har bestemt, at passagertransport til og fra Born-

holm primært skal ske gennem Skåne? 

 Hvornår og til hvem ministeren vil rejse kritik af den sven-

ske tolds ageren i denne sag, og hvilke initiativer ministe-

ren vil tage for at sikre, at dette – eller sammenlignelige si-

tuationer – ikke opstår igen? 

 Hvor langt regeringen er i dialogen med Sverige om en 

transportkorridor fra Malmø til Ystad? 

Svar: 

Jeg har ikke kendskab til den konkrete sag, der henvises til, og jeg 

kan ikke tage stilling til rimeligheden i de svenske myndigheders 

vurderinger. Jeg kan desuden oplyse, at sagen angår forhold, der 

ligger uden for Transportministeriets ressort. 

For så vidt angår dialogen med Sverige om en transitkorridor, har 

jeg forelagt spørgsmålet for Udenrigsministeriet, der oplyser føl-

gende, som jeg henholder mig til:  
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”Regeringen er i dialog med Sverige om, hvordan man kan skabe 

mere forudsigelighed omkring transit til Bornholm i den videre ud-

vikling af Covid-19. Der er nedsat en dansk-svensk arbejdsgruppe, 

som skal se på mulige modeller. Arbejdsgruppen havde sit første 

møde midt-september.” 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 

 


